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Nr. 49126/2023 
 

 

PROCES- VERBAL 
încheiat cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare, convocată de 

îndată,  a Consiliului Judeţean Cluj din data de 13 decembrie 2023 

Dl. Alin Tișe:   
Bună ziua. 
În conformitate cu prevederile legale în vigoare, prin Dispoziţia nr. 1117 

din 13 decembrie 2023, am convocat Consiliul Judeţean Cluj în şedinţă 
extraordinară pentru astăzi, data de 13 decembrie 2023, ora 1100. Convocarea 
consilierilor judeţeni s-a făcut de îndată, în scris, prin mijloace electronice şi 
telefonic. 

Proiectul de hotărâre a fost postat pe site-ul Consiliului Judeţean Cluj, a 
fost afişat la sediul acestuia şi a fost transmis electronic tuturor consilierilor 
judeţeni. Anunţul cu privire la desfășurarea acestei ședințe publice a fost afişat 
la sediu, postat pe site-ul propriu şi a fost transmis către mass-media. 

Lucrările prezentei şedinţe extraordinare a Consiliului Judeţean Cluj se 
vor desfășura prin intermediul unei platforme online de videoconferință, 
începând cu ora 1100.  

* 
Începem ședința cu intonarea imnului naţional. 

Se intonează imnul naţional.  
* 

 Înainte de a trece la înregistrarea prezenţei la această şedinţă, trebuie să 
precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor este de 35. 

Pentru a stabili dacă există cvorumul de prezenţă necesar pentru 
desfăşurarea legală a acestei şedinţe, vă propun să ne înregistrăm prezenţa, 
prin tastarea butonului “Particip la şedinţă” de pe platforma online de 
videoconferinţă, după semnalul dat de colegul nostru. Rog să se pregătească 
procedura de înregistrare a prezenţei. 
Se procedează la înregistrarea prezenţei la şedinţă. 

Consultând înregistrarea prezenţei la şedinţă, constat faptul că din 
totalul celor 35 de membri în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, 
sunt prezenţi 28 de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna 
desfăşurare a lucrărilor şedinţei.  
Dl. Traian Abrudan: 
 Bună ziua domnule președinte, Traian Abrudan sunt, am încercat să mă 
înregistrez, dar nu am reușit, vă rog să înregistrați și prezența mea. 
Dl. Alexandru Cordoș: 
 Buna ziua, Alexandru Cordoș sunt, vă rog să înregistrați și prezența mea. 
Dl. Alin Tișe: 
 O să vă înregistrăm noi. 
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Astfel, sunt prezenţi 30 de membri, fiind îndeplinite prevederile legale 
pentru buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei.  
 Absentează dl. Cuibus Valentin Claudiu și dl. Molhem Bashar, dl. Oprea 
Laurențiu, d-na Laura Stănilă și dl. Tuluc Călin. 

* 
Este prezentă la această şedinţă şi doamna Gaci Simona-secretar general al judeţului. 

* 
Proiectele de hotărâri înscrise în Proiectul ordinii de zi a acestei ședințe sunt însoțite de 

referatele de aprobare; de rapoartele compartimentelor de resort din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Cluj și de avizele cu caracter consultativ al comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Județean, fiind astfel respectate prevederile art. 182 alin. (4) 
coroborat cu art. 136 alin. (8) și alin. (9) din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 

* 
În continuare supun la vot Proiectul Ordinii de zi.   
Vă rog să pregătiţi votul electronic.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 
D-na Adela Dehenes: 

Îmi cer scuze, eu nu am primit posibilitatea de a vota, Adela Dehenes 
sunt. 
Dl. Alin Tișe: 

Doamna Dehenes, nu ați putut vota sau care e...? 
D-na Adela Dehenes: 

Nu am avut căsuța de vot! 
Dl. Alin Tișe: 

Votul e ”pentru” sau ”împotrivă”? 
D-na Adela Dehenes: 

Este ”pentru”! 
Dl. Alin Tișe: 

În această situație, ținând cont de operațiunea de votare și a opțiunii 
exprimate verbal, se înregistrează: 29 voturi „pentru” și 1 membru nu a votat, 
astfel că Proiectul Ordinii de zi a fost aprobat.  

 
Ordinea de zi cuprinde 2 puncte, după cum urmează: 
 
1. Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept, înainte de 

expirarea duratei normale, a mandatului de consilier județean al 
domnului Felezeu Călin Valentin 
Inițiator – Alin Tișe – președinte 
 

2. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unități administrativ-
teritoriale a sumei corespunzătoare cotelor defalcate din impozitul pe 
venit încasat suplimentar în anul 2023 
Inițiator – Alin Tișe – președinte 

* 
Dacă sunt situații de conflicte de interese, acestea trebuie anunțate la 

începutul şedinţei, deoarece se consemnează în mod obligatoriu în procesul-
verbal al şedinţei, iar consilierii județeni în cauză sunt obligaţi să se abţină de la 
participarea la adoptarea proiectelor de hotărâri în cauză,  espective aceștia nu 
mai sunt luați în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârilor 
respective. 

Dacă sunt astfel de situații, vă rog să le precizați! 
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* 
 În conformitate cu prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
consilierii judeţeni aflați în conflict de interese au obligaţia să se abţină de la participarea la  
adoptarea proiectelor de hotărârii care le-ar putea produce un folos material și sunt obligați să 
anunţe, la începutul şedinţei, interesul personal pe care îl au la adoptarea proiectelor de 
hotărâri respective.  
 Consilierii județeni care și-au anunţat abținerea de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri pentru situații de conflict de  interese nu mai sunt luați în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârilor cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu au 
drept de vot la adoptarea acestor hotărâri. 
 În acest contex, recapitulativ, situația abținerilor de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri din această ședință este următoarea:  

1. *La Proiectul de hotărâre nr. crt. 2 avem 1 abținere, a doamnei Laura Elena Chiorean; 
 
*D-na Laura Elena Chiorean a anunțat în timpul desfășurării ședinței faptul că nu participă la 
dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în Ordinea de zi la pct. crt. nr. 2. 

 
* 
 

Dacă legat de ordinea de zi sunt intervenții? 
Dacă nu sunt intervenții, vă propun să parcurgem ordinea de zi, astfel: 

 
1. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind constatarea încetării de 

drept, înainte de expirarea duratei normale, a mandatului de consilier 
județean al domnului Felezeu Călin Valentin, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
 

Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Comisia nr.  1 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei 

online de videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 28 voturi “pentru” și 2 

membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind constatarea încetării de drept, înainte de expirarea duratei normale, a 
mandatului de consilier județean al domnului Felezeu Călin Valentin, acesta 
devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 216 

 
* 

*         * 
 

2. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind repartizarea pe unități 
administrativ-teritoriale a sumei corespunzătoare cotelor defalcate din 
impozitul pe venit încasat suplimentar în anul 2023, cu mențiunea că a 
fost analizat în comisia de specialitate nominalizată în vederea avizării. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
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Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr.  2 acordă aviz favorabil. 
Dna Laura Elena Chiorean: 
 Domnule președinte Laura Elena Chiorean sunt, vă rog frumos să mă 
scuzați, eu nu voi participa la dezbateri și la vot la acest punct de pe ordinea de 
zi. Vă mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 
 În regulă! Vom ține cont de această abținere la realizarea cvorumului. 

Dacă sunt intervenţii, legat de punctul nr. 2, vă rog să le precizaţi.  
D-na Adela Dehenes: 
 Adela Dehenes sunt, aș dori să intervin! 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă rog, doamnă! 
D-na Adela Dehenes: 
 Avem în acest moment această sumă care se va acorda, subiectul este 
recurent, mulțumim în orice caz pentru tabelul unde se vede foarte clar și din 
câte îmi amintesc nu am avut în anii precedenți aceste informații atât de 
detaliate, totuși nu pot să nu remarc faptul că avem localități care își propun 
proiecte ambițioase, solicită sume foarte mari, dacă pot să spun că aceasta 
este corelația directă, iar consiliul județean nu reușește să sprijine, 
deocamdată, la nivelul solicitat și așteptat de comunitățile locale. 
 Concluzia mea, în acest moment, după 3 ani de mandat, vă rog să mă 
iertați că este mai degrabă o declarație politică, este că dacă pe atribuțiile 
specifice, consiliul județean face pași și se implică și are realizări, mă rog, și alte 
lucruri care poate mai necesită încă și mai multă implicare, la nivelul relației cu 
comunitățile locale suntem în continuare sau am fost, sper eu pentru ultima 
dată, în acestă logică politicianistă, în care acordăm în egală măsură sume cu 
mici diferențe, care depind de culoarea politică, în condițiile în care ținem 
practic competiția politică pe proiecte de infrastructură de bază.  În condițile în 
care consiliul județean ar putea face mai mult, ar putea să iasă din această 
atitudine pasivă și să acționeze într-un mod strategic, iar strategia trebuie să 
fie dezvoltarea tuturor localităților, finalizarea, modernizarea infrastructurii de 
bază, mă refer aici la drumuri, drumuri locale, canalizare, apă, practic tot ce 
ține ....., repararea tuturor școlilor care din când în când aflăm că stau să cadă în 
capul oamenilor.  
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Povești cu pești! 
D-na Adela Dehenes: 
 Dar ar trebui să ne implicăm cu totul altfel, inclusiv în modul în care 
acordăm aceste sume și îmi pare rău că spuneți că este o poveste cu pești, 
este ceea ce se vede din acest tabel pe care ni l-ați pus la dispoziție în anexa cu 
solicitările comunelor. Putem să sprijinim mai mult comunitățile locale. 
Fărâmiturile pe care le acordăm astăzi, așa cum au fost numite și în alți ani, 25 
de mii sunt pentru mai nimic, însă, cu siguranță putem face mai mult și poate 
vom reuși în anul următor, în ultimul an. 
Dl. Lucian Cordiș: 

Concret, doamnă! 
D-na Adela Dehenes: 

Concret, nu am ce să spun , pentru că..... 
Dl. Lucian Cordiș: 
 Haideți să ne referim la proiectul de hotărâre, proiectul de hotărâre este 
această sumă totală, spuneți dumneavoastră cum credeți?  
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D-na Adela Dehenes: 
 Este o sumă totală care se distribuie..... 
Dl. Lucian Cordiș: 

Restul faceți în conferință de presă, nu ne țineți cu teoria chibritului! 
Dl. Marius Bălaj: 
 Corect, așa este? 
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 V-ați făcut targhetul, v-ați auzit la televizor și la radio, este ok....  
D-na Adela Dehenes: 
 Da! 
Dl. Iuliu Sămărtean: 

Mulțumim frumos pentru vocea frumoasă pe care o aveți și pentru 
faptul că v-ați auzit la radio. Mulțumim! 
D-na Adela Dehenes: 
 Sper să conteze și pentru dumneavoastră, radio interesează mai puțin în 
acest moment.... 
Dl. Marius Bălaj:  

Ca soluții? 
D-na Adela Dehenes: 

...răspunderea e la noi. Mulțumesc! 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Domnule președinte, Drăghici sunt! 
Dl. Alin Tișe: 
 Vă rog domnule consilier! 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Domnule președinte, aceasta e o intervenție politică, eu nu cred că ce 
dorește doamna se poate realiza, deci să împărțim sume, ar însemna ca acești 
bani să-i dăm la 2 UAT-uri și să le vină rândul peste 40 de ani. Dacă la anu se 
schimbă culoarea politică, mai ținem cont de alocările care s-ar face? Doamna 
propune un ”caritas” care nu cred că este posibil. Cum vrea com. Luna să 
primească 25 de mii, așa vrea și Viișoara, așa vrea și Câmpia Turzii și toată 
lumea, deci... 
D-na Adela Dehenes: 
 Localitățile vor să primească mult mai mult, pentru că vor să-și finalizeze 
proiectele, despre asta e vorba. 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Și să dăm numai la 2 localități? 
Dl. Lucian Cordiș: 
 Doamnă, domnule Drăghici, asta este suma pe care noi am primit-o 
doamnă, suma totală! Despre asta discutăm în acest proiect de hotărâre, ce 
facem? 
Dl. Dumitru Drăghici: 
 Da sunt de acord domnule consilier, dar doamna propune să dăm 
numai la ...., nu se poate! Asta e situația! Dacă era suma mai mare, au fost ani 
când s-au dat bani mai mulți, acuma.....asta este. Mulțumesc, domnule 
președinte! 
Dl. Alin Tișe: 
 Da! 

Dacă mai sunt intervenții? 
 Fac din nou precizarea și poate nu e destul de bine înțeles proiectul de 
hotărâre, noi nu discutăm despre susținerea proiectelor locale diferențiat și 
despre faptul că noi trebuie să reabilităm drumuri comunale, școli, ș.a.m.d., 
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care sunt în principal atributul primăriilor, noi avem aici doar rolul de partener 
și mai mult aceste sume nu avem obligația să le dăm spre primării, noi prectic 
facem un efort prin ....., efortul principal pe care îl facem este acela că nu oprim 
din suma comunicată nici măcar o sumă către consiliul județean, ci așa cum 
este ea, tocmai că e mică, o alăcăm direct către comune, repet, chestiune pe 
care nu am fi obligați să o facem. Știți prea bine că în toți anii am îmcercat pe 
final de an, tot ce a venit de la finanțe, tot ce se se adună la bugetul județului, 
că practic despre asta e vorba, au comunicat cu noi prin adresă oficială, tot am 
decis și în anii trecuți să meargă către primării, dacă ar fi fost sumă mai mare, 
aveam de unde sumă mai mare. Din bugetul propriu al consiliului județean 
sumele sunt deja cheltuite știți prea bine, am aprobat un buget la începutul 
anului, iar el s-a derulat conform votului pe care noi l-am dat în primăvară, 
acum discutăm de o altă resursă financiară, cotele defalcate care ne vin 
comunicate în funcție de ce se adună la direcția de finanțe și cred că facem 
bine că dăm toată suma către comune și acesta este un efort în sine, puteam 
să nu dăm nimic la comune și toată suma să rămână la județ, dar cred că e un 
efort în sine pentru că putem, chiar mică suma cum e, dacă era mai mare era 
mai mare, asta e, am fi putut ajuta mai mult comunitățile locale, acum atât se 
poate. Dar trebuie înțeleasă această hotărâre în acest sens, nu în sensul în care 
noi doar atât alocăm pentru dezvoltarea comunităților locale. Acum alocăm 
doar atât, pentru că atât s-a adunat la finanțe, dacă colegii noștri ar înțelege 
sistemul și modul în care s-ar aloca aceste sume, atunci ar înțelege că această 
sumă nu poate fi influențată de noi, repet, de impozitul pe cotele defalcate, 
impozitul pe venit, în funcție de cât produce acest județ, în esență.  
 O să încercăm să facem, de acum înainte, la fiecare proiect de hotărâre o 
rubrică sau un moment care să fie intitulat ”declarații politice” și atunci știm că 
toată lumea are momentul de administrație și are momentul de politică. 
Atunci va dura mai mult, dar măcar avem o chestiune echilibrată și fiecare 
partid poate să susțină și declarații politice, dacă se dorește asta, așa vom face. 
Dl. Lucian Cordiș: 
 Nu se dorește! 
Dl. Alin Tișe: 
 Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic. 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
 În urma operațiunii de votare se înregistrează 27 voturi ”pentru”..... 
Dl. Alexandru Cordoș: 

Domnule președinte, îmi cer scuze, de data aceasta eu sunt cu 
probleme, nu mi-a apărut votul, dar e vot ”pentru”. Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

În această situație, ținând cont de operațiunea de votare și a opțiunii 
exprimate verbal, se înregistrează: 28 voturi „pentru” și 2 membri nu au votat, 
astfel Consiliul Judeţean adoptă Proiectul de hotărâre privind repartizarea pe 
unități administrativ-teritoriale a sumei corespunzătoare cotelor defalcate din 
impozitul pe venit încasat suplimentar în anul 2023, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 217 

 
* 

*         * 
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De altfel, eu cred că prin această alocare de bani în fiecare an putem 
chiar ajuta consistent primăriile, dacă vor fi sume mai mari. Însă, aș spune că 
este de înțeles declarația colegei noastre de la USR, partid care în mod evident 
nu a putut ajuta în niciun fel comunitățile locale în acești ani, mai degrabă a 
sabotat dezvoltarea județului așa cum am spus-o și în alte ședințe.  
Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Corect!  
Dl. Alin Tișe:  
 Este evident că fiecare moment pe care îl prind încearcă să profite, 
pentru că nu au avut și primar în acești 4 ani, nu au ajutat cu nimic  
comunitățile locale și acum e foarte ușor să vii și să spui că nu facem destul 
pentru comunitățile locale. Păi USR-ul a blocat toată dezvoltarea acestui județ 
de la centura de ocolire, la trenul metropolitan, au pus pe liber aproape 
Institutul de Transplant când au avut ministru al Sănătății, deci practic este 
grupul politic care nu îmi amintesc să fii existat altul în istoria consiliilor 
județene care să fii sabotat mai mult dezvoltarea acestui județ. Și atunci în 
mod evident acum încearcă, în ultima perioadă am văzut foarte multe 
declarații politice ca și cum dânșii timp de 4 ani au fost aici doar niște 
observatori și nu au văzut nici ce se întâmplă în consiliu dar nici nu au fost pe 
teren să ajute primarii și comunitățile locale. Și este doar o... 
Dl. Mihai Iepure:  
 Domnule președinte, acum cine face declarații politice? Am mai avut 
aceste discuții. 
Dl. Alin Tișe:  
 Este doar o gargară politică prin care grupul USR încearcă să mai 
înlăture puțin din daunele pe care le-a suferit în acești ani nefăcând nimic 
pentru comunități. Au venit oameni tineri care au vrut să imprime un alt stil de 
a face politică. În realitate constatăm că au făcut numai rău pentru acest județ 
iar după 4 ani de activitate în consiliul județean nu au învățat nici măcar 
minimul de regulament pe care noi îl avem și au beneficiat de îngăduința și de 
bunăvoința majorității consilierilor județeni care le-au dat posibilitatea, dincolo 
de regulament, de cele mai multe ori, să vorbească tot ce vor și să citească 
textele pregătite.  
Dl. Iuliu Sămărtean:  
 Corect!  
Dl. Alin Tișe:  
 Deci, practic discutăm despre colegii noștri care, din păcate, nu au reușit 
să facă nimic în acești ani, în loc să susțină și să fie parte a dezvoltării au 
preferat întotdeauna să saboteze proiectele importante sau acolo când au 
votat au ținut să precizeze că ei sunt “pentru” ca și cum ar face un favor 
majorității, ori ei nu fac un favor nimănui, ei sunt aleși acolo să facă un favor 
cetățenilor mult prea mulți, în opinia mea, care le-au dat votul acum 4 ani 
pentru că au fost induși în eroare de promisiunile și de minciunile lor, în fine.  
 Deci, proiectul de astăzi a fost publicat de către Finanțe, nu are nicio 
legătură cu dorința majorității de a dezvolta comunitățile locale, din contră, 
mi-aș dori să fie mult mai mulți bani de fiecare dată, iar această problemă 
pusă în acest mod demonstrează, repet, ori reaua credință a colegilor de la 
USR, ori nepriceperea după 4 ani, neînțelegând că de fapt aceste sume 
comunicate nu pot fi influențate de către noi cel puțin în această etapă, dacă 
sunt cele din cotele defalcate.  
 Cam asta am înțeles eu până acum din activitatea grupului USR, sper ca 
oamenii să vadă exact ceea ce fac ei și să înțeleagă modul în care funcționează 
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în acest consiliu și sper ca a doua oară să nu mai fie induși în eroare de vârsta 
din buletin ci mai degrabă de activitatea pe care au făcut-o fiecare pentru 
interesul public.  
 Mulțumesc pentru prezență și pentru participarea la această ședință. Ne 
vedem în data de 20, dacă se va impune o altă ședință o să îmi cer iertare, va 
trebui să facem o ședință extraordinară, pot apărea situații limită acum în luna 
decembrie. Dacă nu, ne vedem cu toții la ședința ordinară din data de 20 
decembrie. Mulțumesc tare mult, vă doresc să fiți sănătoși. O zi frumoasă! La 
revedere!  

* 
 

Având în vedere faptul că a fost epuizat punctul înscris în ordinea de zi, 
constat că lucrările prezentei şedinţe s-au încheiat. 

Ținând cont de prevederile art. 182 alin. (4) coroborate cu art. 138 alin. (13) 
din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, lista privind modul în 
care și-a exercitat votul fiecare membru al Consiliului Județean Cluj constituie 
anexă la prezentul proces-verbal și se va depune la dosarul ședinței. 

În conformitate cu prevederile art. 11 din Legea privind transparenţa în 
administraţia publică nr. 52/2003, cu modificările şi completările ulterioare, 
prezentul Proces-verbal se consideră minută, urmând a fi afişat la sediul 
Consiliului Judeţean Cluj şi publicat pe site-ul propriu. 

 Drept pentru care a fost încheiat prezentul proces-verbal. 
          
 
 

      PREŞEDINTE,                                   SECRETAR  GENERAL AL JUDEŢULUI, 
        ALIN TIŞE                                                         SIMONA GACI 


